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Розділ 1.  

ЧОМУ ЛЮДИ ПОТРЕБУЮТЬ ЗЦІЛЕННЯ СЕРЦЯ 

Ти все перебуваєш на шляху до того, щоб ставати більше схожими на 

Христа. Коли ти прийняв Ісуса в своє життя, Він дав тобі нове серце. І 

ти вчишся жити цим новим серцем – вірити, прощати, довіряти, любити. 

Однак у процесі є багато злетів і падінь, висот і долин, перемог, але 

разом з тим розчарувань, смутку і невдач. Твоє серце ранять і 

розбивають, а ти відділяєшся від цього і намагаєшся знайти проблему і 

вирішити, що не так, і пробуєш виправити це своїм розумом, своїми знаннями. Таким чином, 

іноді ти гарно виглядаєш зовні, але живеш «на автоматі», не використовуючи своє серце. І 

часто ти просто так і не навчився від інших, від церкви, як жити від серця. І замість життя в 

повноті, ти живеш в страху й ізоляції. Боїшся бути вразливим, боїшся, що інші побачать, який 

ти насправді. Ісус прагне, щоб ти прийняв свою справжню ідентичність і став таким, як Він, 

жив, як Він, і відчував все, що Він має для тебе тут, у цьому земному житті.  

Біблія постійно говорить про серце. 

Що таке серце? 

Це внутрішня людина – твоя сутність. 

Сюди входить твій логічний хід думок, розуміння, інтуїція, міркування, розум.  

Тут перебуває твоя воля. 

У серці є: 

• пам'ять 

• апетит, ентузіазм 

• емоції 

• мужність 

Твоє серце важливе! 

• Прип. 4:23 – джерела життя – воно визначає курс вашого життя   

• Мт. 18:35 – ти маєш прощати від усього серця  

• Єр. 29:13 – ти маєш шукати Бога усім серцем 

• Луки 10:27 – ти маєш любити Бога усім серцем 

• Мт. 12:35 – ти виносиш добро з доброго скарбу свого серця. 

Це лише короткий огляд того, що в Біблії говориться про серце. Але сказано берегти 

своє серце понад усе! (Прип. 4:23) 

 

Обрáзи, рани і брехня на серці може не лише спотворити твоє уявлення Бога, але 

уявлення самого себе. 

Ціль зцілення серця – бути СПРАВЖНІМ  

Завдяки зціленню серця ти відновлюєшся в ту людину, якою тебе створив і призначив бути 

Бог. Ти здобуваєш Його бачення тебе і Його. 

 

Кому потрібне зцілення серця? 

 

Усім. 
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Через тиск «треба бути хорошим» християнином ти часто не хочеш визнати власний біль. 

Тож ти намагаєшся заховати його десь у серці і не давати йому виглянути. Ти заперечуєш 

біль, прикидаєшся, що його немає, применшуєш його вплив на своє  життя. 

Твоє  серце важливе, найважливіша частина тебе.  

У тебе є Божа обіцянка: Він лікує людей з розбитим серцем і перев'язує їхні рани (Пс. 

147:3). Ти можеш спробувати виправити і зробити, але тобі потрібно, щоб  Бог зцілив, а не 

просто накласти пов'язку. Часто ти думаєш, якби ж я сильніше постарався....але це не 

працює. 

Тобі  не потрібен проєкт «зроби сам»; тобі потрібне преображення зсередини назовні. Ти 

отримуєш нове серце негайно, щойно отримуєш спасіння. Але преображення – це 

процес. 

Ти знаєш, що відбувається у серці, по плодах у житті. 

У Матвія 15:18–19 Ісус сказав: те, що виходить з наших уст, виходить з серця і виявляє, 

що в нас усередині.  

Чесно оціни плоди у своєму житті. 

Слава Богу за всі хороші плоди! 

Коли ти приймаєш Христа, Святий Дух замешкує в тобі і ти починаєш приносити хороші 

плоди через твої стосунки з Ним. 

Любов, радість, мир, терпіння, добрість, вірність, милість, самоконтроль. 

Чим глибше ти пускаєш коріння в Його любов (Еф.  3:17), і в Боже слово, і в віру (Кол. 

2:7), тим більше плоду буде у твоєму житті. 

Якісь погані плоди? 

Але іноді плід у твоєму житті не відповідає тому, хто ти є – Божим улюбленим дитям (Еф. 

5:1 і 8) ...у деяких сферах свого життя ти не схожий на Нього. Це може бути незцілений 

біль, безперервний біль, лякливість, залежності, порнографія, безнадія, гнітюча 

неослабна депресія. Це можуть бути сигнали, які закликають тебе поглянути глибше і 

побачити корінь цих плодів у твоєму житті. А Ісус єдиний, хто може зробити це ефективно 

і постійно. У тебе можуть бути незагоєні рани, які завдають тобі болю, невирішені 

проблеми, гіркота, непрощення тощо. 

Попроси Господа виявити корінь цього плоду: 

• Що зламане? 

• Що потрібно зцілити? 

• Що потрібно вирішити? 

• Що потрібно винести на світло? 

• Що потрібно сповідати і знищити? 

• Що потрібно привнести у ЖИТТЯ? 

Так, багато що сталося в минулому, і, знаючи ці речі, можна пролити світло на те, що 

відбувається в тобі зараз. Тобі не завжди подобається озиратися в минуле, і може 

здатися, що це безглузде марнування часу. Але ти говориш про сьогодення, а не про 

минуле. Це корінь, який діє в теперішньому і приносить негативний плід, тож тобі потрібно 

повернутися і «викоренити» його. Насправді поведінка – це не проблема. Це вияв 

проблеми. Ти можеш спробувати «зменшити» проблему, але якщо корінь лишається, то 

поведінка повернеться.  
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Тому, якщо ти продовжиш молитву «Еммануїл», ти побачиш, що коли йдеться про 

зцілення серця, то часто приходять спогади з минулого, які все ще завдають тобі болю. 

Біль, який ніколи не був вирішений. Навіть брехня, в яку ти повірив. Ісус єдиний, хто знає, 

де цей «корінь», і коли ти спілкуєшся з Ним, Він, зрештою, приводить тебе до джерела. 

Іноді цей процес короткий, іноді довгий. Проте, коли ти відкриваєш своє серце великому 

Лікарю, щоб Він провів роботу, Він приносить тобі преображення. І тим, з ким ти працюєш.  

Псалом 103:3–4: «Він прощає всі провини твої, зціляє всі твої хвороби. Він рятує твоє 

життя від могили, коронує тебе милосердям і щедротами».  

2 Коринтян 3:18: «Ми ж усі з відкритим обличчям, мов у дзеркалі, оглядаємо Господню 

славу і перетворюємося в той самий óбраз від слави в славу, як від Господнього Духа». 

 

 

Матеріали з книги Сандри Селмер-Керстен «Подорож серця». 
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